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Készült: Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése Oktatás, Sport és Ifjúsági 
Bizottságának 2023. április 26. (szerda) napján 14 óra 20 perckor a Polgármesteri Hivatal 
Dísztermében megtartott rendes, nyilvános üléséről. 
 
Jelen vannak:    Murvai Árpád bizottsági elnök; 
     Faragó Zsolt elnökhelyettes; 

Móra Viktória képviselő, tag; 
Horváth Ferenc külső bizottsági tag; 
Mácsik Henrietta külső bizottsági tag; 

 
Tanácskozási joggal megjelentek: Majnay Gábor osztályvezető; 
     dr. Gyulay Soma jogi és bizottsági referens; 

dr. Horváth Annamária oktatási referens; 
Losonczyné Csuprik Erika közművelődési és civil 
kapcsolatok referens; 

     Kovács Klaudia tanácskozási joggal; 
      
Meghívottak:    Hollendusné Bíró Anett intézményvezető; 
     Scherer Tamás sportszakmai koordinátor. 

 
Murvai Árpád elnök köszönti a megjelenteket, majd megállapítja, hogy az 5 tagú 
bizottságból 5 tag jelen van, így a bizottság határozatképes. Az elnök a nyilvános ülést 14 
óra 20 perckor megnyitja. 
 
Murvai Árpád bizottsági elnök: Scherer Tamás jelezte nekem, hogy mulaszthatatlan feladata 
van az atlétikai pályán, így késedelemmel fog érkezni. Abban az esetben, ha nem érkezik meg 
időben, megtehetjük-e azt, hogy előre vegyük a következő napirendi pontot és addigra csak 
be fog érkezni. 
 
Faragó Zsolt elnökhelyettes: Az igazgató úr sem jön? 
 
Murvai Árpád bizottsági elnök: Én feltételezem, hogy a Tamás azért jön, mert az igazgató úr 
nem tud, de lehet, hogy megtisztel minket. Köszönöm szépen. 
 
Az elnök az ülés napirendjének elfogadására tesz javaslatot, amelyet a bizottság 5 igen 
szavazattal, egyhangúlag elfogadott és a következő napirendet állapította meg: 
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NAPIREND 

1. napirendi pont: 
A Szekszárdi Gyermeklánc Óvoda vezetői és intézményi tanfelügyeleti ellenőrzése 
(27. számú bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Murvai Árpád elnök 
Előadó: Murvai Árpád elnök 
Meghívott: Hollendusné Bíró Anett intézményvezető 
 
2. napirendi pont: 
Az óvodák továbbképzési programjainak felülvizsgálata, beiskolázási tervek 
(26. számú bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Murvai Árpád elnök 
Előadó: Murvai Árpád elnök 
 
3. napirendi pont: 
Szakmai beszámoló a Szekszárdi Sportközpont Nkft. szakosztályainak működéséről és 
terveinek bemutatásáról 
(12. számú bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Murvai Árpád elnök 
Előadó: Majnay Gábor osztályvezető 
Meghívottak: Szőke Gergő ügyvezető igazgató 
            Scherer Tamás sportszakmai koordinátor 
 
4. napirendi pont: 
Az „Unio Box Team” Ökölvívó Utánpótlást Nevelő Box Club támogatási kérelme 
(28. számú bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Murvai Árpád elnök 
Előadó: Murvai Árpád elnök 
 
5. napirendi pont: 
Tájékoztató Szekszárd Megyei Jogú Város Civil Koncepciójának 2022. évi megvalósulásáról- 
Közgyűlési előterjesztés véleményezése 
(57. számú közgyűlési előterjesztés) 
Előterjesztő: Gyurkovics János alpolgármester 
Előadó: Majnay Gábor osztályvezető 
 

1. napirendi pont: 
A Szekszárdi Gyermeklánc Óvoda vezetői és intézményi tanfelügyeleti ellenőrzése 
(27. számú bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Murvai Árpád elnök 
Előadó: Murvai Árpád elnök 
Meghívott: Hollendusné Bíró Anett intézményvezető 
 
Murvai Árpád bizottsági elnök: Köszönöm szépen az előkészített anyagot, gondolom 
mindenki meg is kapta, kérdezem, hogy van-e valakinek az anyaggal kapcsolatban kérdése. 
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Mácsik Henrietta bizottsági tag: Nagy szeretettel köszöntöm az intézmény vezetőjét 
körünkben, én különösen örülök is, hogy személyesen van jelen, tolmácsolhatom azt a korábbi 
megállapításomat, hogy minden évben, amikor megkapja a bizottságunk a nevelési évről szóló 
beszámolót és a terveket, akkor én a Gyermeklánc óvodánál mindig egy kifejezetten 
problémacentrikus, problémára fókuszáló beszámolót szoktam olvasni, aminek én nagyon 
szoktam örülni, hogy mennyire sok oldalról közelítik meg a pedagógiai munkát, illetve az 
intézménynek a vezetését, ezt mondtam volna így elöljáróban. Hogyha a kérdések szakaszban 
vagyunk, akkor az intézménynek az óvodavezető értékelésénél, ha kérdeznem kellene, akkor 
engem nagyon érdekelne, hiszen önt is pozitívan bírálták el, hogy milyen nagy hangsúlyt fordít 
a tehetségek kibontakoztatására, illetve, hogy tehetség műhelyek kialakításán dolgoznak és 
tehetség műhelyek működnek az óvodában, a tehetség pont kialakításáról, ha néhány szóval 
tudná a bizottságot tájékoztatni, azt megköszönném. A tehetségek munkaközössége közül, 
egyet nem tudtam, ez lenne a kérdésem, beazonosítani a csodabogarak műhelyt, és a 
környezeti tehetségek műhelyt, ez mit takar? Főként erre a két kérdésre várnék egy kis választ.  
 
Hollendusné Bíró Anett intézményvezető: Köszönöm szépen az elismerő szavakat, tisztelettel 
köszöntöm én is a jelenlévőket, a tehetséggondozási program, ugye 2010 óta az alaptörvénybe 
foglaltak szerint kötelező alapellátás az óvodában, és minden óvodában folyik is ez a 
csoportokban. Mi úgy éreztük, hogy 2015-ben, amikor referenciaintézménnyé váltunk, mindig 
keresi a testületünk azt a lehetőséget, hogy hogyan tudnánk tovább fejlődni szakmailag. Úgy 
gondoltuk, hogy a minősített jó gyakorlatainkra ültetve kidolgoznánk egy tehetséggondozási 
programot, a nagycsoportos óvodásaink, a kifejezetten az iskola előtt állóknak, akik már 
képesek arra, hogy délutáni programokon is részt vegyenek, azt nagyon szeretik a gyerekek, 
mert nem kell aludni azon az egy napon, előzetes megfigyelések, ahogy az óvodába kerülnek, 
3-4 éven keresztül megfigyeljük őket egy országos adoptált Nagy Jenőné féle program szerint, 
és egy úgynevezett beválogatás szerint történik a megfigyelések alapján, amit a pedagógusok 
ajánlanak, a helyben dolgozóknak, hogy kik dolgoznak a műhelyben, 4 ilyen 
tehetségműhelyünk van, 2017-ben hoztuk őket létre, azóta működnek, ez az egyik, a 
csodabogarak természeti környezeti tehetségműhely, egy kicsit beszélek róla. A Csinnadratta 
drámajátékokra építő, aztán a varázsceruza a téri vizuális tehetségműhely, amiben személy 
szerint én is dolgozom, hiszen én is egy alkotó típusú ember vagyok, nagyon szeretek 
barkácsolni, meg kreatívkodni, és van még a Mocorgók, a testi kinesztetikus műhely, minden 
kollega kompetenciaterületének megfelelően tud kiteljesedni, ami az ő erőssége abban 
tevékenykedik és a gyerekeket is nyilván aszerint választjuk be, hogy érezzük rajtuk azt a kis 
többletet, ami bennük van, amit lehet napközben a csoportban nem tudunk úgy megadni, így 
lehetőségük van a nagyobb kiteljesedésre, elmélyülésre. A csodabogarak természeti 
környezeti tehetségműhely igazából egy vizsgálódásra, kísérletekre alapuló műhely, vannak 
olyan gyerekek, akikre tényleg azt mondjuk, hogy csodabogarak, aki fejből tudja a 
vonatmenetrendet, vagy bolygók, dínók nevét latinul, de bármit mondhatnék. Sokszor 
találkozik az ember azzal, hogy kérdéseket tesznek fel és mi nem tudunk válaszolni, ez nem 
baj, hiszen látják, hogy a felnőtt tudás sem káptalan, ezért el szoktuk nekik mondani, hogy 
nagy szívesen felkészülünk és legközelebb megválaszoljuk ezt a kérdést. Ők gyakorta járnak 
terepgyakorlatra, a Duna vízének vizsgálódásától kezdve, madárlesekre, különböző 
tanösvényeket járnak be, úgyhogy ez egy nagyon színes program, nem csak magában az 
intézményben zajlik. Köszönöm szépen. 
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Murvai Árpád elnök: Köszönöm szépen a választ, van-e még valakinek kérdése? 
 
Mácsik Henrietta bizottsági tag: Elnézést, még egy kérdésem lenne, azt olvastam, hogy ez a 
Gyermeklánc Alapítvány a pedagógusoknak a továbbképzését is tudja támogatni, tehát 
néhány szóban a Gyermeklánc Alapítványról, és a Gyermeklánc díjról, ha kérhetném, 
köszönöm. 
 
Hollendusné Bíró Anett intézményvezető: Két alapítványunk van, az egyiket még nem sikerült 
kifuttatni, az egy nagyon régi, a jelenlegi Szekszárdi Gyermeklánc Alapítvány, ami 2012-ben 
jött létre, illetve 2013-tól aktív pénzügyi tevékenységet is folytat, a kuratórium elnöke én 
vagyok, és most újítottuk meg éppen a tavalyi év folyamán, mert lejárt a 8 éves mandátumunk. 
További 5 évre lett megújítva a jelenlegi jogszabályok alapján, nem ugyanaz a tagság, de a 
jelen állományból válogatott tagok, minden óvoda képviselteti magát, hogyha így mondom, 
és valóban az alapítványnak nem csak a gyermekek mindennapi közérzetének és 
környezetének a gazdagítása a feladata, csak tárgyi dolgokra gondolok, hanem így a 
pedagógusok képzése is ide tartozik, hiszen az is a gyerekek körülményeit gazdagítja, hogyha 
a kollegák eljutnak olyan képzésekre, amitől a gyerekeknek többletet tudnak nyújtani a 
mindennapok folyamán. A Gyermeklánc díj 2020-ban jött létre, a kuratóriumunk hívta életre, 
ez a Covid időszak nagyon megviselte az egész szülői, gyermek és nyilván a 
pedagógusállományt is. Én úgy gondolom, hogy ez a szakma nem a megfelelő módon értékelt 
a mai viszonyok között és én úgy érzem, hogy az óvodapedagógusok nagyon sokrétű, nagyon 
felelősségteljes és tartalmas munkát végeznek, nem mindegy, hogy a jövő generációjába mit 
ültetünk bele és úgy gondoltam, hogy ez nem csak egy pici anyagi, hanem inkább nagy erkölcsi 
elismerés és ezt a díjat nem csak a pedagógusok, hanem a családsegítő alkalmazottak is 
kapják, azaz dajkák, óvodatitkár, vagy pedagógiai asszisztens is, még pedig nem úgy, hogy a 
kuratórium, vagy akár én döntök erről, nekem is ugyanúgy egy szavazatom van, mint az 
alkalmazotti tagságnak, mindenkinek, és írásban szavaznak a kollegák a kijelölt díjazottra, 
pedagógusra, illetve a pedagógiai munkát segítőre és nyilván a legtöbb szavazatot kapott nyeri 
el a díjat, ezt ünnepélyes keretek között lehetőség szerint minden esetben a szülői közösség 
előtt adom át, mert úgy gondolom, hogy ez inkább emeli ennek a dolognak az elismertségét. 
 
Murvai Árpád elnök: Köszönöm. 
 
Faragó Zsolt elnökhelyettes: Köszönöm szépen a szót, üdvözlök mindenkit, egy többször is 
felmerülő problémakört szeretnék itt felvetni, talán a 2. napirendi ponthoz tartozik, de majd 
a szakmabeli megmondja. Olyan problémát jeleztek nekem, hogy van-e rá megoldás, vagy 
önöknek jelezték-e már korábban, hogy az óvodák és a bölcsődék kezdésével, mert az a 
probléma merült fel, hogy nagyon sokan nem tudnak 6 órai kezdetű munkakezdéssel munkát 
vállalni, nagyon sokszor azért nem tudják elvállalni, mert nem tudják megoldani, hogy a 
gyereket előbb letegyék. Van-e arra mód, illetve keresték-e meg önöket ezzel a problémával, 
hogy esetleg, ha korábban le tudnák tenni a gyereket, mit válaszoljak, hol van erre mód, hol 
jelezzék ezt az igényüket, Köszönöm szépen. 
 
Hollendusné Bíró Anett intézményvezető: Volt korábban is arra lehetőség, 6-ra is jártunk mi 
annak idején dolgozni az óvodába, mert akkor igen korai volt a kezdés, este fél hatig tartott a 
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hivatalos munkaideje a pedagógusnak, nyilván a munkarendet ehhez kell igazítani, jelenleg, 
vagy az elmúlt időszakban, így fejezem ki magam inkább, nem jött ilyen jellegű jelzés, de 
minden esetben a szülői jelzések nagyon fontosak számunkra, hiszen azokat a szülői szervezeti 
tagsággal együtt, illetve az óvodai közalkalmazotti tanáccsal együtt feldolgozzuk, amennyiben 
ez az igény nem csak egyedi eset, hanem több embert érintő, akkor természetesen az 
intézmény munkarendjét tudjuk hozzáigazítani, vagy változtatni. 
 
Horváth Ferenc bizottsági tag: Nagyon sok szeretettel köszöntök mindenkit, Anettet külön 
szeretettel és tisztelettel, én annyit szeretnék kérni, hogyha pár szót említenél a városban 
működő sportegyesület kapcsolatrendeszéről, kikkel dolgoztok, hogy dolgoztok, nagyjából 
tudom, de jó, ha erről hallok valamit, és szívesen hallok a szőlőhegyi óvoda helyzetéről, ha 
mondanál valamit, béreket, vagy egyáltalán, hogy állunk. 
 
Hollendusné Bíró Anett intézményvezető: Köszönöm szépen a kedves szavaidat, pénteken 
lesz egy olyan összintézményi rendezvényünk, egy úgynevezett gyermeklánc sportnap, amit 
már 2013 óta minden évben megrendezünk, hiszen 2013-óta vagyunk partnerei az UFC-nek és 
ez a kölcsönös együttműködés során alakult ki, hogy nálunk a szivacs fociprogram indult el 
elsőként a városban és cserébe, hogy ez a program működik, mi azt kértük, ennek a nagy 
összeintézményi programnak, ahol a jelenleg 10 működő csoportunk részt vesz szülőstől 
pedagógusostól, legyen egy tere, egy helyszíne, ahol meg tudjuk kényelmesen ezt a programot 
rendezni. Ez abból áll, nevezhetnénk akadályversenynek, ahol mi vagyunk a programért 
felelősek, az eszközért és az állomásokat is mi biztosítjuk, pont az a lényege ennek a 
programnak, hogy a szülő a gyermekével együtt játszik és megy végig ezeken a folyamatokon, 
amikor minden állomáson együtt szerepeltek és végigcsinálták a sportos feladatokat, akkor 
kapnak egy pecsétet és a végén pedig egy elismerő emléklapot, egy kis finomságot a gyerekek, 
ezt egybekötjük a lehetőségeinkhez mérten, a családok főzhetnek ott, sütögetnek, vagy akár 
rendelnek valamit, egy igazi nagy családi happening, egy kis szabadidőprogram, ha tehetjük 
meghívjuk a csurgó zenekart is, illetve még az óvodatitkárunk is bekapcsolódik a 
programoknak a lefolytatásába, ő tartja a gyerekeknek ezt a modern programot és ilyenkor a 
szülőket is bevonjuk, egy kis megmozgatás történik. A másik kardinális partneri 
együttműködés, az a KSC-vel, akik 2014-óta vannak jelen, azóta működik a szivacs kosárlabda 
program, és a KSC jóvoltából 2 óvodapedagógusunk el is végezte ezt a szivacs kosárlabda edzői 
tanfolyamot, ők maguk végzik a gyerekeknek a nevelését és az oktatását, és reményeink 
szerint több kisgyerekünk utánpótlásként kerül be a KSC-be. A KSC is egy nagyon támogató 
együttes, akárcsak az UFC, a Bozsik program által az UFC-n keresztül, a Bozsik programon 
keresztül gazdagodik az eszközállományunk minden évben, 50 ezer forint értékben, a KSC-től 
is nem egyszer kaptunk nagyobb összegű támogatást, illetve sportfelszereléseket, amit 
használnak is a gyerekek a mindennapokban. A szőlőhegyi óvoda, nem titok, hogy az az én 
szívügyem, 2013-ben, amióta vezető lettem, is azt szeretném, hogy ez az épület elkészüljön, 
sok mindenen keresztül mentünk, a mai napig bizakodok és látom, hogy ez az épület csak-csak 
elkészül, és reményeim szerint 2024 szeptemberére odáig jut ez az egész, hogy mind a 
kivitelezés, mind az építési terület átadása és mindenféle engedélyeztetési procedúrák, 
közbeszerzés, meg mindenfelé dolog, hogy valósággá váljon az, hogy meg tudjuk tölteni a 
gyerekekkel az épületet. 
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Murvai Árpád elnök: Nekem lenne egy kérdésem a beszámolóval kapcsolatban, itt az utolsó 
előtti szakaszban azt olvasom, hogy az ellenőrzés legtöbb megállapítása kiemelkedőnek 
minősítette a vizsgált területeket, viszont itt az van, hogy a visszacsatolást azt fejlesztendőnek 
ítélte meg. 
 
Hollendusné Bíró Anett intézményvezető: Igazából egy elemző típusú ember vagyok, a 
visszacsatolás az sokat számít nálam és mindig keresem azt, hogy egy bizonyos folyamatban, 
hogyha van még teendő vagy csiszolandó feladat, akkor mit lehetne még, vagy hogy lehetne 
még azt javítani. A visszacsatolás olyan szempontból is fontos, hogy egyrészt a dolgozók, 
másrészt a fenntartó is felel, nagyon jó ez a program ilyen szempontból, erről is tudunk 
közösen beszélgetni, merthogy ritkán kap az ember visszajelzéseket a munkájáról, és nyilván 
ezek a pedagóguselőmeneteli rendszer, illetve a tanfelügyeleti ellenőrzések komplexen, 
egyfajta visszacsatolást adnak az embernek. Mindig vannak fejlesztendő területek 
természetesen, ahogy az én munkámban is, illetve a kollegáim munkáiban is, de törekszünk 
rá, hogy ezeket javítani tudjuk. 
 
Murvai Árpád elnök: Köszönöm, van-e hozzászólás a kapott anyaghoz, illetve a hallottakhoz? 
 
Mácsik Henrietta bizottsági tag: Akkor csak egy hozzászólás így a végén. Elolvastam az 
ellenőrzés anyagát és én gratulálnék az elért megállapításokhoz, ugye önt is értékelték, azt 
hiszem, hogy a stratégiai vezetés, operatív irányítás szempontokban mindenhol kiemelkedő 
eredményt ért el, ehhez külön szeretnék gratulálni, általában az értékelési eredményéhez. 
Köszönöm szépen. 
 
Murvai Árpád bizottsági elnök: Nagyon szépen köszönöm szépen az előkészítést és az értékes 
szóbeli válaszokat. Személyesen én is gratulálnék az elért eredményekhez és további sok sikert 
kívánok a pályán. 
 
Az elnök szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, amelyet bizottság 5 igen szavazattal, 
egyhangúlag elfogadott, és a következő határozatot hozta: 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése 
Oktatás, Sport és Ifjúsági Bizottságának 

31/2023. (IV.26.) határozata 
a Szekszárdi Gyermeklánc Óvoda vezetői és intézményi tanfelügyeleti ellenőrzéséről 

 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének Oktatás, Sport és Ifjúsági 
Bizottsága a Szervezeti és Működési Szabályzatról szóló 29/2019. (XII. 23.) önkormányzati 
rendelet 1. melléklet Oktatás, Sport és Ifjúsági Bizottság alcím 7. pont 1. alpontjában 
meghatározott hatáskörében megköszöni a Szekszárdi Gyermeklánc Óvoda vezetőjének 
beszámolóját az intézményt és a vezetőt érintő tanfelügyeleti ellenőrzésekről, és elismerését, 
köszönetét fejezi ki az óvoda működésével kapcsolatban. 

 
Határidő:  2023. április 26. 
Felelős:  Murvai Árpád Oktatás, Sport és Ifjúsági Bizottság elnöke 
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2. napirendi pont: 
Az óvodák továbbképzési programjainak felülvizsgálata, beiskolázási tervek 
(26. számú bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Murvai Árpád elnök 
Előadó: Murvai Árpád elnök 
 
Murvai Árpád elnök: Köszönöm szépen, hogy megkaptuk ezt az írásbeli anyagot, van kérdés? 
 
Mácsik Henrietta bizottsági tag: Örülök, hogy intézményvezető asszony itt maradt ennek a 
napirendnek a tárgyalásán, mert akkor tudok feltenni kérdést ezzel kapcsolatban, nyilván a 
másik óvodáknak nem, ott csak hozzá tudok szólni, a beérkezett anyaghoz. Megnéztem a 
következő továbbképzési programot, ami megküldésre került ide a hivatalba, abban olvastam, 
hogy 3 fő mesterpedagógusuk megújítását tervezik, illetve a minősítési eljárások a többi 
dolgozónál, ezek várnak a sorukra, de ezen túl estleg, ha a terveiről pár mondatban beszélne, 
hogy a következő években milyen képzéseket gondol. 
 
Hollendusné Bíró Anett intézményvezető: Igazából igyekszünk az ingyenes tanfolyamokat 
megragadni, ez a mai világ nagyon furcsa, hiszen tetszettek olvasni, 6300 Ft/fő 
pedagógusonként a továbbképzési keret, ez nagyon-nagyon elenyésző, egy szakvizsgás 
képzésnek gyakorlatilag a teljes pedagógusállományra vonatkozó kerete nem elég egy fél 
évnyi képzésre, vagy egy ilyen programra, ezért ebben nem csak az intézményi költségvetés, 
ami segítségünkre van, hanem az alapítványunk, és itt jön elő, hogy a továbbképzést 
támogatja. Aki továbbképzésre megy, annak minden esetben nagyon örülünk, mert a 
pedagógusaink többsége több lábon álló, több szakmai végzettsége van, legyen ez 
fejlesztőpedagógus, tehetségfejlesztő, néptáncpedagógus, gyógytestnevelő, ezt fontosnak 
tartjuk, mert a kórfánk elöregedőben van, ezért, a fiatalokat is igyekszünk beiskolázni, hogy 
legyen folytatása mindannak a tematikának, annak a sok értékes dolognak, ami a mi 
intézményünkben folyik, és így próbáljuk őket segíteni. Minden esetben ilyenkor tanulmányi 
szerződést kötünk, 20%-os önrésszel, és van, hogy költségvetési keretből, vagy alapítványi 
támogatásból oldjuk meg a féléveket addig, amíg véget nem ér az összes szemeszter. Ezt az 
összes pedagógus preferálja, hiszen ők is kerülhetnek olyan helyzetbe, amikor őt támogatják 
a többiek. Ahogy mondtam, az oktatási hivatalnak nagyon gazdag a képzési kínálata, amit 
mindig követünk és mi magunk is bázisintézménnyé váltunk 2023-ban, most jött a hír, hogy 
nyertünk ezen a pályázaton. Ez azt jelenti, hogy mi a POK-nek egy kiemelt bázisintézménye 
vagyunk, képzések zajlanak 2023-2024-es képzési évben, nem csak képzési helyszínként adunk 
ennek teret, hanem mi magunk is részt veszünk azzal, hogy hozzánk jövő pedagóguscsoportok 
érkeznek, akiknek szakmai bemutatókat tartunk, prezentációkat és ez egy jó hálózati 
kapcsolat, amit igyekszünk fenntartani. 
 
Murvai Árpád elnök: Amellett, hogy gyalázatos az a keret, ami rendelkezésre áll, én úgy látom, 
azért az ovijaink és bölcsődeink igyekeznek képzésbe beiskolázni a pedagógusainkat, külön 
örülök, hogy gyógytestnevelő szakirányú végzettségre is van beiskolázás. Nagyon jó. 
 
 
Hollendusné Bíró Anett intézményvezető: Igazából azért is nagyon fontos, mert a 
gyógytestnevelő az utazó pedagógus szolgálatban van, és így gyakorlatilag ki tudjuk védeni ezt 
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és a saját időbeosztásunk szerint tudjuk a gyerekeket foglalkoztatni. Ez is nagy segítség a 
számunkra. Amúgy meg valóban nagyon kevés a keret, viszont a 7 éves továbbképzés, 
akkreditált rendszer, az működik és ettől függetlenül fennmaradt, kötelező minden pedagógus 
számára, akár pályaelhagyást eredményezhet, ha valaki 7 év alatt nem tesz eleget ennek a 
kötelezettségének, valóban igyekszünk miden esetben körbejárni ezeket. 
 
Mácsik Henrietta bizottsági tag: Összességében lenne egy két hozzászólnivalóm, de tényleg 
csak röviden. Az önök óvodájánál láttuk, hogy ez a keret nem elegendő, hogy ennek a 
gyógytestnevelő képzésnek az első félévét tudja fedezni, abból, amit összesen kap az óvoda 
maga. Valóban kevés ez a 6300 Ft, az átgondolását a következő évben én javaslom 
mindannyiunk számára, ennek a feltérképezését, az igényeket ezzel kapcsolatban. Az 1-es 
számú óvodához hozzáfűzném, hogy nekem nagyon tetszett és nem először találkoztunk a 
kiégés elleni csapatépítő tréningel, ezen mindig megakad a szemem és ezt nagyon tudom 
támogatni az egyes óvodában van. A 2-es óvodában és bölcsödében, akik ebben az évben a 
bölcsődei dolgozókra fordítanak, ott egészségnevelés van a képzés centrumában, illetve 
találtam valamit, aminek utána kellett néznem, ez a Mozgás Kotta módszer, mert erről én még 
nem hallottam, de esetleg juttassák el az információt a 2-es számú óvodába, hogy támogatom, 
utánanéztem és színpatikus volt. Ennyit szeretnék kérni Annamáriától. Köszönöm szépen. Ez 
volt a hozzászólásom. 
 
Az elnök szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, amelyet bizottság 5 igen szavazattal, 
egyhangúlag elfogadott, és a következő határozatot hozta: 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése 
Oktatás, Sport és Ifjúsági Bizottságának 

32/2023. (IV.26.) határozata 
az óvodák továbbképzési programjának felülvizsgálatáról, beiskolázási tervéről 

 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének Oktatás, Sport és Ifjúsági 
Bizottsága a nemzeti köznevelésről szóló 2011. évi CXC. törvény 83. § (2) bekezdés e) és g) 
pontja, továbbá a pedagógus-továbbképzésről, a pedagógus-szakvizsgáról, valamint a 
továbbképzésben részt vevők juttatásairól és kedvezményeiről szóló 277/1997. (XII.22.) 
Korm. rendelet 1. § (2) és (8) bekezdése alapján  
 
1. – a Szervezeti és Működési Szabályzatról szóló 29/2019. (XII. 23.) önkormányzati rendelet 

1. melléklet Oktatás, Sport és Ifjúsági Bizottság alcím 1. pontja 3. alpontjában 
meghatározott hatáskörében eljárva – a Szekszárdi Gyermeklánc Óvoda 2023-2028. 
nevelési évekre vonatkozó középtávú továbbképzési programját jóváhagyja; 

Határidő:  2023. április 26. 
Felelős:  Murvai Árpád Oktatás, Sport és Ifjúsági Bizottság elnöke 

 
2. – a Szervezeti és Működési Szabályzatról szóló 29/2019. (XII. 23.) önkormányzati rendelet 

1. melléklet Oktatás, Sport és Ifjúsági Bizottság alcím 6. pontja 2. alpontjában 
meghatározott hatáskörében eljárva – a Szekszárdi 1. Számú Óvoda Kindergarten, a 
Szekszárdi 2. Számú Óvoda-Bölcsőde és a Szekszárdi Gyermeklánc Óvoda 2023/2024. 
nevelési évi beiskolázási tervével egyetért; 
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Határidő:  2023. április 26. 
Felelős:  Murvai Árpád Oktatás, Sport és Ifjúsági Bizottság elnöke 

 
3. felhívja az Önkormányzati és Szervezési Igazgatóság vezetőjét, hogy gondoskodjon a 

határozat továbbításáról az intézmények vezetői számára. 

Határidő:  2023. május 5. 
Felelős:  dr. Holczer Mónika igazgatóságvezető  

 
3. napirendi pont: 
Szakmai beszámoló a Szekszárdi Sportközpont Nkft. szakosztályainak működéséről és 
terveinek bemutatásáról 
(12. számú bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Murvai Árpád elnök 
Előadó: Majnay Gábor osztályvezető 
Meghívottak: Szőke Gergő ügyvezető igazgató 
            Scherer Tamás sportszakmai koordinátor 
 
Murvai Árpád elnök: Nagy szeretettel gratulálok a bizottság nevében Szemerei Levente 
szerepléséhez, ami nem csak kimagasló, de reménykeltő is, nemzeti színekben fut, majd 
képviselheti Magyarországot. Az úszó szakosztály részéről senki nincs itt, de majd én is fogok 
tolmácsolni, de majd megkérem Tamást, hogy Horváth Álmos Levente fantasztikus 
eredményéhez szintén gratulál a bizottság, felnőtt korosztályban lett 2. magyar bajnokságban, 
erről talán majd beszélgetünk. Először azt kérdezném tőled Tamás, hogy az egész 
Sportközpont által működtetett szakosztály tevékenységéről van-e szóbeli kiegészítésed. 
 
Scherer Tamás sportszakmai koordinátor: Mindent leírtunk, nincs kiegészítésem. 
 
Murvai Árpád bizottsági elnök: Az atlétikához? 
 
Scherer Tamás sportszakmai koordinátor: Közönöm szépen a gratulációt, de úgy gondolom 
az atlétika beszámolóhoz, amit én készítettem, jelenleg nincs kiegészítésem. 
 
Faragó Zsolt elnökhelyettes: Köszönöm szépen a szót, üdvözlöm Scherer Tamást és 
szomorúan veszem észre, hogy újra nincs köztünk Szőke Gergő úr, de gondolom, hogyha a 
Tamás jött, akkor felkészült mindennel kapcsolatban, amit az ügyvezetőnek is kell tudni. 
Mielőtt a kérdésemet feltenném, mindenképpen kérném, hogy tolmácsold majd mind a 
vízilabda, mind az úszó szakosztálynak, hogy a lehetetlen körülmények között, hangsúlyozom 
uszoda nélkül, ami kardinális eszköze ennek a két sportágnak, hogy uszoda nélkül meg tudták 
oldani az elmúlt években a létszámváltozást, ilyen körülmények között és ilyen lehetőségek 
mellett, hogy csak 20-on pár fő létszámcsökkenés volt és ez 100 felett maradt, mindenképpen 
szakmaileg elismerés jár a vízilabda szakosztály vezetőjének, hogy ezt így tudják tartani. 
Remélhetőleg lesz valamikor uszodánk, ez probléma, szeretném, ha mindenképpen ezt 
tolmácsolnád, mondhatom a bizottság nevében is, nagyra tartjuk a munkájukat, a kitartásukat 
és az elhivatottságukat, mert életben tudják tartani megyeszékhelyen, uszoda nélkül évek óta. 
Mindegyik szakosztály beszámolóját te készítetted? 
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Scherer Tamás sportszakmai koordinátor: Nem, az atlétikájét, a többire pedig megkértem a 
szakosztály vezetőit. 
 
Faragó Zsolt elnökhelyettes: Amit hiányoltam a beszámolókban, hogy a bevétel, kiadás, 
nyereség, veszteség semmi költséget nem látok feltűntetve, ami tagdíjakból lenne. Kérdezném, 
hogy a Tenisz szakosztály, ami most egy edzővel indult, Szakács László edzővel, és 6 fővel 
működik, az most gyarapodott Steig Csabával? Ő egy U17-es szakosztályt visz. Ők tagdíjat 
fizetnek-e, ha igen, akkor ez hova folyik be? Írják a beszámolóban, hogy a sportcsarnok egyik 
termében tartanak edzéseket, nyilván ők tagdíjat nem fizetnek. Érdekelne, hogy a kiesett óra 
az, hogy mutatkozik a sportcsarnoknál? Valószínűleg ez egy plusz kiadás a sportcsarnoknak. 
Mindig kapjuk az igazgató úrtól a kéréseket, de a beszámolókban költségeket nem látunk és 
kíváncsi lennék a munkabérek, alkalmi megbízási díjak, egyéb kiadások, költségek mekkora 
összegűek? Mennyi az a különbözet, ami a bevételekből, a szakosztály bevételeiből plusz 
költség, mennyi a kiadás és akkor abból mi látnánk, hogy mennyi hiányzik egyes 
szakosztályoknak. Szakács Lászlót szívesen megkérdezném, hogy ezt a 22 fő sportolót, milyen 
módon sikerült összetoborozni. Van-e összefonódás a szakosztályok között, hogy ugyan azokat 
a sportolókat látjuk úszásnál, atlétikánál, amit ugye most látunk a teniszben. Számszerűleg, ha 
megoldható, akkor válaszolj a kérdéseimre, köszönöm. 
 
Scherer Tamás sportszakmai koordinátor: Előszőr röviden az úszáshoz és a vízilabdához 
szólnék. Én atlétikai szakosztályvezetőként előtte is benn voltam a Szekszárdi Sportközpontban. 
Nekünk is egy nagy kérdés volt, hogy bemenjünk-e a sportközpontba vagy sem. Ugyan ez volt 
az úszásnál és vízilabdánál is, ha jól tudom, akkor annak idején a Vízmű SE szinten még 
felmerült. Úgy gondolom, hogy a sportközpont mindig is hozzáadott mindent, amit tudott, akár 
az utazás segítésével. Tudjuk, hogy ezeknek a szakosztályoknak a könyvelést nem kell 
elvégeznie, így a magunk módjával próbálunk mi is hozzátenni. Úgy tudom, hogy ezek első 
sorban szakmai beszámolók és nem feltétlen gazdasági beszámolók, de lehet, hogy rosszul 
tudom és akkor ezeket utólag pótolni fogjuk. A tenisz szakosztályról annyit tudok elmondani, 
hogy ugyanúgy fizetnek tagdíjat. Mindenkinek belépési nyilatkozata van, amit mi iktatunk. 
Megvan minden szakosztálynak a belépési nyilatkozata és ugyan úgy van egy alszámla, atlétika 
alszámla, úszás alszámla, tenisz alszámla. Ezekre az alszámlákra érkeznek meg a tagdíjak, 
átutalással. Minimális az a szülő, aki készpénzzel fizet a pénztárban. A tenisz szakosztály engem 
is egy kicsit meglepett, az elmúlt években Hahn János, aki foglakozott ezzel és ott is egyre 
jobban létszámcsökkenés mutatkozott. Én örülök neki, hogy ez a sportág is feléledt, és 
együttműködés is van a Lencz Sándor féle alapítvánnyal. Most lesz egy éve és mennek a 
tornákban a szervezések, így működünk együtt. A gyerekeknek heti egy alkalommal voltak 
hétfőn, a téli időszakban a tenisz edzések. Ez az, amit biztosítani tudtunk a bérlők mellett, mert 
a délutáni órákban nem sok kapacitásunk van már. Ez az a hely, ami felszabadult amikor a 
Bátaszéki karate egyesület mondta, hogy ők nem szeretnének az új költségvetéssel, új árakkal 
jönni az edzésekre, meg tudják oldani. Így Szakács Lászlóék kapták meg a termet. Amit 
természetesen ők nem fizetnek, mert szakosztály, tehát az elmúlt évekhez képest az az 1 óra 
kiesést jelent. Bonyhádra is járnak edzésre a teniszezők és a Szakács László több tanfolyamon 
is részt vett, és a Gyakorló Iskolával, Óvodával együttműködése van egy tenisz programra, 
tenisz sulira. Elsősorban onnan kerülnek ki a gyerekek. Nagyon sok szülő keresi a labdajátékok 
mellet a helyet, mert nem feltétlen mindenki a labdajátékékokban találja meg a helyet, 



 
  0426jkv 

11 

atlétika, úszást azok a szülők, akik úgy gondolják, hogy a gyermekük nem alkalmas erre. Azok 
a szülök a teniszben látták meg a lehetőséget. A létszám pedig valós, ilyen sok gyerek van. 
 
Murvai Árpád elnök: Köszönöm szépen. Van-e még további kérdés? 

 
Faragó Zsolt elnökhelyettes: Köszönöm szépen a szót. Meglepett, engem is a papírformában 
való fejlődés, ez gondolom mind a teniszpályánkon zajlik. Nagyon kíváncsi vagyok, hogy mikor 
vannak ezek az edzések, meg ezek a tornák, mert nagyon ritkán látok ott mozgolódást, pedig 
elmondhatom, hogy napi szinten járok ott és délután is. Megpróbálok majd jobban tájékozódni 
akkor, hogy ezzel a létszámmal történnek az oktatások. Említetted Szakács Lászlót, hogy ő több 
ilyen képzésen is részt vett. Én 2019 óta annyi féle sport irányú végzettségről hallok a Laciról, 
érdekelne, hogy mindegyikről képesítése van, papírja van róla, hogy ennyi tanfolyamon részt 
vett? Úszóedző, erőléti edző, tenisz edző? Ha ez így van, akkor hihetetlen erőnléttel 
rendelkezik. A gyerekek miatt kérdezem, hogy tényleg létezik a képesítése vagy autodidakta 
módon vállalta be ezt a dolgot és úgy végzi, vagy anno én megkérdeztem, hogy ő olyan OKJ-s 
képzést csinált, mint én, de az már 1 éve nem is működött. Azt mondta, hogy ő akkor kezdte 
el, amikor még lehetett. Azt nem tudom, hogy be is fejezte, mert a Domokos Zsoltinál nem 
láttam, az időtájban visszamaradt a vizsgákon. Elképzelhető, hogy neki ez valamilyen módon 
sikerülhetett. Tényleg engem érdekel, mert sokoldalú. Nagyon sokszor láttam a TolnaTáj 
tévében, érdekelne, hogy ezek az edzések, hogy születnek, milyen képesítése van, vagy csak 
próbálja összefogni egyedül ő. Köszönöm. 
 
Scherer Tamás sportszakmai koordinátor: Igyekszem tájékozódni, hogy melyik papír van és 
melyik képesítés. A Magyar Tenisz szövetségnek is volt ilyen képzése, amin részt vett, nem 
tudom milyen papírral végződött vagy tart-e még? El kell mondjam, hogy a mai sport világában 
nagyon sokan vannak, akik képesítés nélkül oktatnak gyerekeket. 
 
Faragó Zsolt elnökhelyettes: Igen ez elég nagy probléma. Abban szerintem egyet értünk, hogy 
aki gyerekekkel foglalkozik, annak legyen képesítése. Pont te mondtad, hogy nagyon sok 
magától kinevezett edző van. Általában akkor derülnek ki már, amikor baj van, ne legyen egy 
kormányzati cégnél ilyen probléma, szerintem minden szempontból kellemetlen lenne az 
önkormányzatnak és a bizottságnak is. Ezért boncolgatom ezeket a kérdéseket. Ezek nekem 
fontosak. Köszönöm szépen. 
 
Scherer Tamás sportszakmai koordinátor: Annyit fűznék még hozzá, hogy talán Árpáddal már 
több ilyen privát beszélgetésünk is volt, amikor a sportpénzek elosztásáról volt szó. Próbálom 
javasolni, de tudom, hogy ez egy kényes téma. Mindig nézzük meg a képesítéseket, a 
pályázathoz legyen csatolva minden szakosztálynál, aki kéri a támogatást. 
 
Murvai Árpád elnök: Így van. Van-e még további kérdés? Nekem lenne. Átnéztem a 
beszámolókat, az úszóktól nagyon tartalmas és részletes beszámolót, tájékoztatást kaptunk. 
Nagyon sajnálom, hogy a Paszi nincs itt. Nem csak azért, mert meg tudtuk volna neki köszönni 
a kiemelkedő eredményességet. Nincs számozva ugyan, de itt a 4-ik oldalon kicsit kiakadtam, 
Tiborc panasza van itt leírva, mintha minket is okolna azért, hogy ilyen uszodátlan állapotban 
vagyunk. Nem tudom a többi bizottsági tag mennyire merült bele a szakmai beszámolókba. Le 
van írva, hogy megszűnés veszélyezteti a szakosztályt. Szekszárd által nyújtott úszási lehetőség 
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úszó sport szinten tartására sem elegendőek. Sikertörténetnek adta elő az önkormányzat a 
Főiskola tanuszoda megszerzését. Szerettem volna megbeszélni vele, hogy nem tartjuk 
sikernek, hanem inkább kényszernek, legnagyobb sajnálatunkra partvonalon kívülről néztük 
ezt az állapotot és mennyiért. A Covid, uszodátlanság mellett még így is megvannak a 
vízilabdásokkal együtt. Amit edzőként mondanék, hogy megtanulták a struktúrájukat 
megtartani, végzettségben még erősödtek is egy szakedzővel. Megvannak a csoportok és 
eredményességet is csatoltak. Szintén feltettem volna azt a kérdést, ha az ügyvezető igazgató 
úr itt lenne, hogy a bevétel, kiadás rovat mennyibe kerül nekünk. Jó lett volna minden 
szakosztálytól. Megmondom, hogy miért. Az uszoda bérlés nem kis pénz, használják is, Tolnára 
is járnak, az sem kevés kiadás. Úgy gondolom, hogy egy tagdíj, tanfolyamdíj elszámolás jó lett 
volna nekünk, hogy lássuk tulajdonképpen, hogy mi hova megy. Beleütköztünk egy olyan 
kajakos problémába, hogy ők télen kiegészítő sportágként vagy járulékos sportágként 
szeretnének uszodát használni, sajnos nekik ezért fizetni kell azért az uszodáért, amiért az 
úszóinknak viszont nem kell, lehetett volna rendezni, hogy a kajakosok megkapják a megfelelő 
igényeket. Bár holnap kerül elénk egy beszámoló, amiben van ingyenesség a kajakosok 
számára, de nem abban az óraszámban, amiben ők szerették volna. Teniszkérdésben pedig 
Tamás, azt nem látjuk, hogy milyen összefonódások vannak, mikor ki használja a pályát, kivel 
versenyez, ki kivel utazik, melyik edző kivel foglalkozik. Mondtad Sándor alapítványát, nem 
nagyon tudunk róla semmit, hogy mi köze van a sportközponthoz. Ezeket jó lenne tudni, és 
megkérnélek, hogy tolmácsold az ügyvezető igazgató úr felé. Atlétikához meg szeretném 
köszönni a beszámolót, úgy látom, hogy egy megizmosodott sportágról van szó. Van-e 
atlétikával kapcsolatban bárkinek kérdése még? Nincs. Köszönöm. Bármihez bárkinek további 
hozzászólása van-e? Nem látok. Köszönöm szépen. Az anyaggal kapcsolatban szeretnénk 
megköszönni, hogy eljöttél és hozzászóltál. Az én javaslatom az lenne, amellett, hogy 
elfogadjuk ezeket a beszámolókat, megállapítjuk, hogy a beszámolók kiegészítését kérjük még 
az ügyvezető igazgató úrtól, aki nyilván majd a szakosztály vezetőinek továbbítja. Ezek pedig a 
bevétel, kiadás, tagság, tanfolyam díjak sorsát, bevételét, nagyságrendjét tisztázzák. A tenisz 
kérdését szintén. A tenisszel kapcsolatban azt szeretném megkérdezni Tamás, hogy a nem 
kötelezően vállalt feladatok között nem kötelezően szerepelt szakosztályokkal mi újság? 

 
Scherer Tamás sportszakmai koordinátor: Feladatok között nem szereplő szakosztály, ha 
megyünk sorban akkor a Darts. Arról azt tudom mondani, hogy kiválóan működik a szakosztály. 
A Darts egy érdekes sportág, mert elsősorban felnőttek űzik és elsősorban szabadidőben és 
amikor van idejük, akkor versenyeznek. Adorján Ádám és Nagy Sándor kiválóan összefogják, 
most a harmadosztályból igazoltak is. Én azt látom, az igazoltak Paksról bekerülnek, akik eddig 
csapat tagok voltak és a negyedik ligában vannak, azoknak a kedvük kezd elmenni tőle. A 
sportágnak a fejlődését, ha törekszünk előre vagy többet gyakorlunk, vagy mint több 
sportágban, hozunk máshonnan embereket, akik szerepelnek a csapatban. Az E-sport 
szakosztály sajnos 1 év működés után megszűnt. Tóth Imrével nem tudtunk megfelelően együtt 
dolgozni. Az utódját sajnos nem találjuk, bármennyire is elterjedt az E-sport, nagyon nehéz 
megtalálni Tolna megyében, akivel ezt működtetni lehetne. Nem tudom mennyire tudjátok, de 
Bonyhádon is keresték Imit, de a Bonyhádiak sem keresik már. Nem csak mi találjuk meg 
nehezen, hanem a Bonyhádiak is. Pesten természetesen nem, itt nálunk a kisvárosban nehezen 
megy, hogy az E-sportot ki csinálja tovább. Egy-két rendezvényt már szerveztünk, ez most már 
a 2023-as év, mivel az eszközeink megvannak hozzá, ezzel tudjuk fenntartani a szakosztályt, de 
létszámnövekedés nincs. Van még a Huszár Krisztina által vezetett Mocorgó, ahol az alap 
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képességek felmérése folyik, működik, ezt szeretik, az én kisfiam is jár. Nyílt nappal próbálták 
népszerűsíteni. Van az extrém szakosztály, nyilvánvaló, hogy nekik nem sok működési 
lehetőségük van. 2022-ben a Csabáék, Szentes Áron két parkot hoztak létre, elkezdték, de nincs 
befejezve, mert sok munka vár még rájuk. Sokat dolgoztak rajta és most van kerékpár 
szakosztályunk is, de az majd a 2023-as évhez fog tartozni, Schneider Gáborék csatlakoztak 
hozzánk. Az úszást, atlétikával összehasonlítva olyan, hogy atlétika oktatás nincs, mert 
mindenki úgy gondolja, hogy tud futni. Az úszás oktatásra pedig folyamatosan igény van, óriási 
igény van a városban. Mivel a sátor megszűnt úgy gondoltuk, hogy kötelességünk biztosítani 
vagy megtalálni azt a lehetőséget, hogy az úszó szakosztály, hogy tud tovább működni, 
dolgozni. Erre egyetlen megoldás volt helyben, a Főiskola uszodája. Ez az egyetlen lehetőség 
volt, mivel nem tudom, hogy a városban hol lehetne még. Vízilabdásoknak a sátorban leért a 
lábuk a medence aljára. Most nagyon örülnek annak, hogy olyan körülmények között tudnak 
felkészülni, ahol legalább a lábuk nem ér le a gyerekeknek. Röviden ennyit szerettem volna 
még hozzátenni. Köszönöm szépen. 
 
Faragó Zsolt elnökhelyettes: Úgy látom az aggályom, aggodalmam jeleztem, igazgató úr 
ezeket a szakosztályokat felvette és feladatellátásba szerette volna tenni, nem biztos, hogy ez 
egy nagyon jó irány. Az E-sport szakosztály egy igen elterjedt sportág, de úgy gondolom, ha 
ezek a szakosztályok nem tudják magukat ellátni, akkor ez egy óriási költség. Ha nincs 
szponzora, támogatója, akkor ezt nem lehet rá testálni az önkormányzatra, ahol van 3 fő 
szakosztályunk, amihez azt gondolom minden sportban alap, tehát az úszás, atlétika minden 
sportnak az alapja. A legnagyobb problémám ez az extrém sport szakosztály. Akkor is jeleztem 
az igazgató úrnak, hogy olyan mintha szembe menne az önkormányzat fejlesztésévével, 
ugyanis előbb elkezdődött, hogy egy igazi extrémsport, nagy létszámú extrémsport 
egyesülettel karöltve, elég komoly önerőt bele tettünk azokba a pályákba, amit mi építettünk 
nekik pályázaton keresztül. Pumptrack pályát, ott ugyan letettek egy 15 éves fejlesztést és az 
egyesület ott nagyon aktívan régóta jelen van az extrémsportban. Ők akkor is elmondták, hogy 
azok az eszközök, amiket az igazgató úr felújítatott, már akkor nem szabványosnak és 
életveszélyesnek titulálták. Ezeket az eszközöket akkor leselejtezték, talán még az akkori 
ügyvezető, a Balázs és erre ráköltött 1,5 millió forintot. Láttam ott pár gyereket, nem tudom 
mennyire nőtt meg ennek a létszáma, de Szekszárd és környékét bekebelezi ezzel a Fanatix 
kerékpár egyesülettel. Nekik volt is tőkéjük azzal a pályával, amit későbbi pályázatból le 
tudtunk nagyjából, hogy 10 milliós nagyságrendben kössék 15 év saját kezű munkával. Jött a 
másik pályázati lehetőség és megcsináltuk ezt az extrém parkot, skate parkot. A Szentes Áron 
féle park nagyon lefele vitte mind megjelenésben. Az önkormányzati cég vezetője ne menjen 
szembe és ne hozzon létre egy konkurens szakosztályt, aminek tulajdonképpen sem 
technikailag, sem tudományban, sem felszereltségben köze nincs ahhoz, amit már támogat az 
önkormányzat, ezt nem tartottam egy jó lépésnek, ehhez képest nem is látom a fejlődést. A 
Darts sport nem nagy költségű, mivel önellátó, de ha tudnál valamit erről mondani azt 
megköszönnénk. 
 
Scherer Tamás sportszakmai koordinátor: Tagdíjat fizetnek a Dartsosok. Az útiköltségbe bele 
szoktunk szállni, ha használják a buszt. Azzal tudjuk támogatni őket. A buszt a sportközpont 
tankolja. Az extrémsportra visszatérve, illetve Árpád is Józsit hiányolta, nem tudom, hogy a 
meghívottak között szerepelt-e, ha nem akkor legközelebb egy meghívót lehet küldeni neki is, 
hogy tudjon erről beszélni. Az extrém sport osztály, Koszorú Csabiék, is régóta léteznek, 
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tevékenykednek. Nem feltétlen mindig a sportközpont alatt dolgoztak, de erről sincsenek 
konkrét információim. Azért is néztem a papíromra, mert a szakmai, gazdasági beszámoló 
valahol összefügg, elsősorban a szakmát képviselem. Gazdasági ügyekben nem feltétlen tudok 
reflektálni. 
 
Murvai Árpád elnök: Egy kérdésem lenne, most akkor Szekszárd Megyei Jogú Városban 3 
kerékpár szakosztály van most már? Steig, Schneider, Sportközpont? 

 
Scherer Tamás sportszakmai koordinátor: Nem, a Schneider Gáborék jöttek a 
sportközpontba, tehát kettő van. 
 
Murvai Árpád elnök: Egy az egybe? 

 
Scherer Tamás sportszakmai koordinátor: Igen, illetve a mastersek közül nem mindenki jött 
ki a szeniorokból. A szeniorok nem jöttek. A versenyző korosztályban ez körülbelül 5 gyermeket 
érint. Az az 5 gyermek most mind a Szekszárdi sportközpontnak az égisze alatt van és ugyan 
úgy tagdíjat fizet, belépési nyilatkozattal. 
 
Murvai Árpád elnök: Azért kérdezem, mert van az emlékeim között egy olyan elhangzott 
információ az igazgató úrtól, hogy néhány gyerek jött át a sportközponthoz, a többiek 
maradtak. Tehát így gondoltam, hogy három van. Mi pedig mind a három szakosztályt, 
egyesületet megtámogattuk pénzzel, ami viszont, ha sportközpont köpönyege alatt van, akkor 
ez tőlünk nem volt valami túl szabályos, tőlük pedig az, hogy ők kérték. Beadott egy pályázatot, 
amit mi jónak ítéltünk, befogadtuk, megtámogattuk. 
 
Majnay Gábor osztályvezető: A sportegyesület adta be. 
 
Scherer Tamás sportszakmai koordinátor: Ez a pályázat 2023-as? Tudomásom nincs erről, 
mert a Schneider Gábor adta be. Milyen tárgyban? 

 
Murvai Árpád elnök: Én ezen túlléptem, mert úgy tudtam, hogy maradtak nála gyerekek. 
 
Scherer Tamás sportszakmai koordinátor: Műhelytámogatásra vagy rendezvényszervezésre? 

 
Majnay Gábor osztályvezető: Működésre adta be a pályázatot. 
 
Horváth Ferenc bizottsági tag: Ezért mondta az elnök úrnak, hogy 3 van. 
 
Scherer Tamás sportszakmai koordinátor: Én azt tudom, hogy a fiatalok átjöttek, akik 
maradtak a Gábornál, a Máramarosi testvérek, Tulok, Simon, Noel. Igen feltörekvő korosztály. 
 
Faragó Zsolt elnökhelyettes: Itt összességében az a problémánk, hogy ha egy egyesület maga 
a létszámmal, pályázattal bejön az OKSI elé és mi megtámogatjuk, most pedig azt mondtad, 
hogy egy az egybe befolyt a sportközpontnak a szakosztályába, akkor viszont a pályázati kiírás 
alatt a sportközpont nem pályázhat. Ez összeférhetetlen. Vagy egy egyesület, vagy a 
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sportcsarnok szakosztálya. Az ide került pályázatok alapján elbíráltuk és anyagi támogatásban 
részesítettük. Most pedig tőled halljuk, hogy nem három egyesület van, hanem kettő. 
 
Scherer Tamás sportszakmai koordinátor: A sportközpont, ha jól tudom, nem adott be 
pályázatot. Nem is adott és nem adhatott be. 
 
Murvai Árpád elnök: Nem azzal van a baj. Neked nem kell erről tudni, hogy a Schneider adott-
e be pályázatot.  
 
Scherer Tamás sportszakmai koordinátor: Bocsánat én fogalmaztam rosszul, és 3 kerékpáros 
egyesület van. 
 
Murvai Árpád elnök: Ha nincs más, akkor nagyon szépen megköszönöm, hogy képviselted a 
sportközpontot. Arra kérlek, hogy a kéréseink és kérdéseinket juttasd el az illetékes 
személyekhez. Azt a határozati javaslatot terjeszteném a bizottság elé, hogy az Oktatás, Sport 
és Ifjúság Bizottság a kiegészítésekkel jóváhagyja a Szekszárdi Sportközpont szakosztályainak a 
szakmai beszámolóját. Aki ezzel egyetért, tegye fel a kezét. 
 
Az elnök szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, amelyet bizottság 5 igen szavazattal, 
egyhangúlag elfogadott, és a következő határozatot hozta: 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése 
Oktatás, Sport és Ifjúsági Bizottságának 

33/2023. (IV.26.) határozata 
a Szekszárdi Sportközpont Nkft. szakosztályainak működéséről és terveinek bemutatásáról 
 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének Oktatás, Sport és Ifjúsági 
Bizottsága a Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 29/2019. (XII. 23.) önkormányzati 
rendelet 1. számú melléklet Oktatás, Sport és Ifjúsági Bizottság alcím 1. pont 6 alpontjában 
meghatározott átruházott hatáskörben eljárva 
 

1. a Szekszárdi Sportközpont Nkft. szakosztályainak szakmai beszámolóját pénzügyi 
beszámolót az ülésen elhangzott és jegyzőkönyvben szerepelt kiegészítésekkel fogadja 
el. 
 
Határidő: 2023. április 26. 
Felelős:  Murvai Árpád elnök 
 

2. megköszöni a szakosztályok eddig végzett munkáját, és a jövőre vonatkozó tervek 
megvalósításához sok sikert kíván; 
 
Határidő: 2023. április 26. 
Felelős:  Murvai Árpád elnök 
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3. felhívja a Szekszárdi Sportközpont Nkft., valamint a szakosztályok vezetőinek 
figyelmét, hogy a jövőre vonatkozóan is keressenek pályázati lehetőségeket 
működésükhöz, illetve rendezvényeik szervezéséhez. 
 
Határidő: 2023. április 26. 
Felelős:  Murvai Árpád elnök 

 
4. napirendi pont: 
Az „Unio Box Team” Ökölvívó Utánpótlást Nevelő Box Club támogatási kérelme 
(28. számú bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Murvai Árpád elnök 
Előadó: Murvai Árpád elnök 
 
Murvai Árpád elnök: Mindenki megkapta az anyagot, én megkértem Gábort és nagyon 
köszönöm, hogy felhozta, hogy a kérelmet benyújtó egyesületet mi milyen összegekkel 
támogattuk az elmúlt 3 évben. Kérnék kérdéseket a beszámolóval kapcsolatban. Nem látok, 
így akkor ismertetném. 2020-ban 1.200.000 forintot adtunk sportkeretből, 725 ezret 
tartalékkeretből. 2021-ben ugyancsak 1.200.000 forintot adtunk sportkeretből, 2022-ben a 
sportkeretből 500.000 forintot kapott, 2023-ban a sportkeretből 550.000 forintot kapott és 
erre van itt az, hogy ez nem elég, csak a sportcsarnok felé a bérleti díjra. Itt most úgy néz ki, 
hogy a szakosztályt mi tartjuk fent. Én egy kompromisszumos javaslattal készültem, de ez nem 
erőszak, nem kell elfogadni. Most látunk először elfogadható versenynaptárat emlékezetem 
szerint. Jól emlékszem? Nyilvánvalóan ezt mi nem tudjuk megfinanszírozni, elvi okokból sem. 
Az az én kompromisszumos javaslatom, hogy a legközelebbi első 3 versenyére adjuk meg 
ennek az egyesületnek a kért összeget, azzal a határozott címkével, hogy az összes többire év 
végére keres szponzort, mert ezt nem csinálja. Ez 68 ezer forintos összeg, ez a 3 verseny. 
Egerbe már nem juttatnám el őket, megmondom őszintén, ha az egri túrát nem tudja 
kigazdálkodni, szponzort tenni a háta mögé, akkor ne. Nekem ez a javaslatom, kérem a 
véleményeket. 
 
Faragó Zsolt elnökhelyettes: Köszönöm szépen a szót, megpróbálom röviden összefoglalni. 
Nagyon jól tudjátok, amikor bizottsági tag lettem, akkor nagyon szerettem volna, ha ez a boksz 
utánpótlás olyan szinten működne, mint amit a Rácz Félixék itt hagytak. Arról a szintről, Halász 
Gábor, tényleg ő tartotta meg ezt az egészet, és ő próbálta összehozni egyedül, ismerem 
Gábort, nincs nagy lobbiereje, nem a legjobb a beszélőkéje, a ringben nem is beszélgetni kell, 
az oktatás részét is kiválóan csinálja, amikor ő csinálja, viszont mindig azt hallgattam az elmúlt 
évben, az a probléma, hogy nincs elég pénz rá. A bizottságomhoz fordultam, a számokból 
adódóan úgy gondolom, hogy bőségesen többel próbáltuk támogatni az évek alatt, mint amit 
előzőleg kapott, előtte is az a 20 év úgy telt, hogy mindig alig tudták összeszedni a pénzt és a 
bizottság fizette a sportcsarnok felé a bérleti díjat. Ez az 1.200.000., 725.000. stb., nem látom 
azt és nem eredményben, hanem fejlődésben, az egyesület életének a fejlődésében nem 
látom, hogy mentek volna előre a támogatással, mint a többi egyesület, bocsánat, hogy megint 
ezt hozom fel, de Rácz Petráéknál látszik a jóval kisebb összegű a támogatás, nagyobb 
létszámú gyerekekkel is dolgoznak, Gábornál ez nem történt meg az elmúlt 3 évben, 
tolmácsolom és informálisan mondom, hogy Halász Gábor a bizottsági döntés után felhívott 
és számonkért, hogy miért csak ennyit kap. Közöltem vele, hogy egy 5 tagú bizottság döntött 
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így, amit közöltem, hogyha az elnök úrral akar beszélni, hol találja az elérhetőségét. Minden 
áron felelőst keresett, majd, ami furcsa volt számomra, még soha senki nem merte 
megengedni magának ezt, vagy legalábbis megkérdezte, hogy a másik boksz egyesületet miért 
támogattuk. Tájékoztattam, hogy a többszörösen meghirdetett tavalyi tartalékból adtuk 
nekik, nem akkora volumenű, töredéke annak, mint amit ő kapott, annak a jegyében, hogy a 
bizottságokban bízott. Lehet, hogy egy új egyesületi vezető, egy új egyesülettel talán felmehet, 
nem volt akkora az összeg, ami miatt azt mondhattuk volna, hogy óriási kár ér minket, viszont 
az összeg már a bizottság rendelkezésére állt az adott évben, ennek ellenére itt van ez a 
kérvény, előterjesztés, én azt gondolom, hogy ebben is azt írja le, hogy még mindig az 
önkormányzat tartsa fenn ezt az egyesületet és még mindig csak arra elég. Én el tudom fogadni 
Árpádnak a javaslatát, mert nyilván ez sem egy akkora összeg, ez a 68 ezer forint, de félek 
attól, hogy ettől függetlenül a Gábor nem fogja tudni megoldani, ezt nem tudja működtetni, 2 
műszakban dolgozik, 3 gyermek édesapja, néha edző is, most már visszavonult, és az első 
kérdésem az volt, hogy amióta ismerem, tudom, hogy hány támogatója volt, most amióta a 
támogatásokat kapja az önkormányzattól, 2020-óta, azóta hány szponzort, támogatót tudott 
szerezni. Egyet sem. Vélhetően ez az egyesület a vezetője miatt nem jut előre, mert nincs 
akkora lobbiereje, nincsen olyan kapcsolatrendszere, amiből szponzort tudna szerezni, viszont 
azt gondolom, költséges a városnak, hogy mindent ő fizessen, bizakodunk abban, hogy a másik 
egyesületnek a vezetője valamit elindít abból, ha nem, akkor nagyon szomorú vagyok a 
szekszárdi ökölvívásnak a további fejlődésében, aggaszt engem nagyon. Nem a pénzről van 
szó, hanem a szakmai vezetésről, a támogatóhiányról, menedzserhiányról van szó és 
szerintem azok a kardinális problémák, nem ezek, hogy a támogassuk őket. Köszönöm szépen. 
 
Horváth Ferenc bizottsági tag: Én ehhez annyit szeretnék hozzátenni, illetve tájékoztatni a 
bizottság tagjait, illetve a kedves vendégeinket, hogy hamarosan Szekszárdra fog érkezni a 
Magyar Ökölvívó szövetség főtitkár asszonya, az elnök urat még nem tudom, én egy üzleti 
kapcsolat miatt fogadom őket, én azért szeretnék itt veletek erről beszélni, volt egy 
megbeszélésünk, többek között az Unió boksz, meg az újonnan megalakult ökölvívó 
szakosztály is szóba került, én azt szeretném, ha itt vannak Szekszárdon, hamarosan létrejön 
ez a találkozó, akkor eljönnétek, szívesen vennénk, legalább meghallgatnánk, hogy milyen 
segítséget kérhetünk, hogy egyáltalán hogy tudunk ismét bekapcsolódni a magyar ökölvívás 
vérkeringésébe. Egyelőre ennyit, de, ha már a mikrofonnál vagyok, akkor engedjétek meg, 
hogy egyetértsek ezzel a kompromisszumos megoldással, nem sok pénz szerintem ez a 68 ezer 
és ezzel valóban az első versenyeit fedezni tudjuk, addig pedig remélem alakul egy másik 
vélemény. Köszönöm. 
 
Az elnök szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, amelyet bizottság 5 igen szavazattal, 
egyhangúlag elfogadott, és a következő határozatot hozta: 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése 
Oktatás, Sport és Ifjúsági Bizottságának 

34/2023. (IV.26.) határozata 
az „Unio Box Team” Ökölvívó Utánpótlást Nevelő Box Club támogatási kérelméről 

 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének Oktatás, Sport és Ifjúsági 
Bizottsága dönt arról, hogy   
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1. az „Unio Box Team” Ökölvívó Utánpótlást Nevelő Box Club támogatási kérelmét 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése Oktatás, Sport és Ifjúsági 
Bizottságának tartalékkerete terhére 68.000. Ft-tal támogatja;   

 
Határidő:  2023. április 26. 
Felelős:  Murvai Árpád elnök 

 
2. felhívja a Polgármesteri Hivatalt, hogy a támogatói okiratot készítse el;  

 
Határidő:  2023. május 3. 
Felelős:  Dr. Holczer Mónika igazgatóságvezető 

 
3. felhívja polgármestert az elkészített támogató okirat aláírására; 

 
Határidő:  2023. május 8. 
Felelős:  Ács Rezső polgármester 

 
4.  felhívja a Polgármesteri Hivatal Gazdasági Igazgatóságát a támogatási összeg    

átutalására. 
 

Határidő:  2023. május 22. 
Felelős:  Szántóné Karl Rita pénzügyi osztályvezető 
  Zsiga Mariann számviteli osztályvezető 

 
5. napirendi pont: 
Tájékoztató Szekszárd Megyei Jogú Város Civil Koncepciójának 2022. évi megvalósulásáról- 
Közgyűlési előterjesztés véleményezése 
(57. számú közgyűlési előterjesztés) 
Előterjesztő: Gyurkovics János alpolgármester 
Előadó: Majnay Gábor osztályvezető  
 
Murvai Árpád elnök: Én elolvastam az egyébként hosszúra sikeredett beszámolót, nem 
akarom senkire rákényszeríteni a látásmódomat, én ezt salátaanyagnak neveztem el 
magamban, jó értelemben. Ez arra jó, hogy valami készül, egy egyveleg, bele lehet tekinteni, 
meg lehet belőle tudni adatokat, tényeket. Arra jó, hogy azt javasoljuk a közgyűlésnek, hogy 
vitassa meg. További feldolgozást igényel ez az adathalmaz, azt tudnám mondani, amikor az 
általam nagyon tisztelt Kodály Zoltán és a Bartók Béla elindult gyűjtőútra, valami ilyet 
gyűjtöttek össze és utána rendszerezték. Én ebben az anyagban ezt látom, Isten bizony végig 
mentem rajta, ezt látom, a számok egy kicsit mást mutatnak, mint ahogy azt én vártam, csak 
úgy jelzem, hogy a sportbizottság kiadás a legmagasabb ezek szerint a városban. Van-e 
vélemény a javaslatom mellett? 
 
Mácsik Henrietta bizottsági tag: Nekem annyi észrevételem lenne az anyaggal kapcsolatban, 
hogy például teljesen különálló oszlopban látom az ifjúságit, nem az OKSI alatt szerepel, az 
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egyik táblázat szerint az elmúlt 2 évben semmit nem fordított a bizottság ilyen célra, illetve 
például a tavalyi évben a vendéglátó iparisok rendezvényét támogattuk. A pontatlanság 
szeretném, ha ki lenne javítva. 
 
Az elnök szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, amelyet bizottság 4 igen szavazattal, 
1 tartózkodással, nem szavazat nélkül elfogadott és a következő határozatot hozta: 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése 
Oktatás, Sport és Ifjúsági Bizottságának 

35/2023. (IV.26.) határozata 
Szekszárd Megyei Jogú Város Civil Koncepciójának 2022. évi megvalósulásáról 

 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése Szekszárd Megyei Jogú Város 
Civil Koncepciójának 2022. évi megvalósulásáról szóló tájékoztató tartalmát megismerte, 
javasolja a Közgyűlés számára a további megtárgyalást. 

 
Határidő: 2023. április 27. 
Felelős: Ács Rezső polgármester 
 
További kérdés, hozzászólás nem hangzott el, az elnök a nyilvános ülést 15 óra 42 perckor 
berekeszti.  
 

K.m.f 
 
  

Mácsik Henrietta  
         jegyzőkönyv-hitelesítő 
 
 
 
 
Készítette: 

dr. Gyulay Soma 
jegyzőkönyvvezető 

 

Murvai Árpád 
elnök 

 

 

Ellenjegyezte: 
           dr. Gábor Ferenc 

           jegyző 


